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INLEDNING 
Ersboda Folkets Hus invigdes 1990 med tanken att skapa en 

samlingsplats för den nya och stadigt växande stadsdelen. 

Mycket har förändrats sedan dess och vi kan fortfarande 

glädjas åt att många ser Ersboda Folkets Hus som ett nav i 

stadsdelen där olika aktiviteter lockar till kultur, sociala 

möten, nöje, lärande och folkbildning. Föreningen informerar 

kontinuerligt våra medlemmar och andelsägare om våra olika 

aktiviteter via vår hemsida och sociala medier. Styrelsen, 

efter några stormiga år, har arbetat intensivt med att 

stabilisera vägen framåt för föreningen och huset. Umeå 

Kommuns bidrag till Ersboda Folkets Hus uppgick för året 

2024 till 2,020,000 kr. Föreningen är medlem i 

riksorganisationen Folkets Hus och Parker.    

PERSONAL 

Anställd personal i föreningen har varit Mahmoud Chninou som 

föreståndare och verksamhetschef. Daniel Jonsén som 

vaktmästare, där Daniel även klivit in som scentekniker. Erik 

Eriksson, en riktig veteran i huset gick i pension i maj 2024, men 

jobbar än idag på timmar framförallt på lördagsdanser. Martin 

Wangdell har på halvtid arbetat med biograf och filmvisningar, 

sociala medier, hemsidan och digitala skärmar och gör sitt tioende år 

i huset. Ann A Wigertsson är anställd på heltid i restaurangen, där 

hon bakar allt det goda fikabröd vi så ofta får beröm för. Louise 

Eriksson har sedan november 2024 en heltidstjänst och hjälper till i 

såväl köket som i vaktmästeriet. Mohammed Salem gav sig på ett 

försök under året att etablera verksamhet på kvällarna på sin deltid, 

och jobbade i huset från januari till november med restaurangen. 

Najma Ahmed Hassan har sedan ett par år tillbaka jobbat varje 



3 

 

kväll på våra populära kvällsdanser. Detta är husets och föreningens 

kontinuerliga personal. 

De välbesökta och populära kvällsdanserna har Erland Johagen på 

ideell basis drivit framgångsrikt sedan och sköter allt från bokning av 

band till mottagande och värdskap för dessa väl på plats i huset. 

Garderobsservice för danserna har i huvudsak skötts av Anna Forss 

från styrelsen och hennes tjej- och kulturförening.  

 

Andra synliga trygga vuxna i huset: Under 2024 har närvaron av 

Rädda Barnens (RB) personal varit synlig och påtaglig, detta eftersom 

ett projekt och samarbete med medel från Europeiska socialfonden 

(ESF) slutits mellan EFH och RB som löper till februari 2025. Sara 

Ghazi och Ahmed Al-Jobory har därför både haft kontor och en 

social närvaro i huset under året och har tillsammans med oss mött 

och bemött barn och föräldrar från området. 

LOKALER 

Vi har under året hyrt ut våra lokaler till föreningsliv, kommun, 

landsting, studieförbund, universitet, boendeföreningar, 

fackföreningar, politiska partier, företag och privatpersoner. Våra 

fasta hyresgäster under året har varit Iris (jobbmatchning, upphörde 

2023), Rys (jobbmatchning), Folkuniversitetet, Rädda Barnens 

Riksförbund och Evangeliegruppen.    

SAMVERKAN 

Årliga träffar och kontakter med civilsamhällesaktörer gällande såväl 

dansverksamhet, kultur och sociala hållbarhetssatsningar gör att vi 

kan förverkliga Ersboda Folkets Hus som en plats för alla. Vårt 

samarbete med kommunen har fördjupats och vi har under 2024 varit 

delaktiga i flertalet dialoger för att skapa en hållbarhet i huset på sikt 

för både kulturella och sociala satsningar, men även i frågan om 

utomhusmiljön och husets skick. Genom ett fortsatt och utvecklat 
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samarbete med engagerad bibliotekspersonal har vi kunnat erbjuda 

intressanta lunchföredrag, barn- och familjeprogram samt 

poesiläsningar och utställningar som har varit väldigt uppskattade. Vi 

samarbetar även med flera studieförbund, till exempel ABF-Ersboda, 

Sensus och Bilda. Vi har samarbetat med föreningen For The Culture 

i arrangemanget ”Ersboda Festivalen” och ”Debattmästarna” som 

bjöd in elever från Ålidhemskolan och Ersängskolan till en 

retoriktävling. Teaterföreningen är en återkommande arrangör i vårt 

hus där boende får ta del av högklassig teater och andra 

föreställningar.  

Rädda Barnen är en nära samarbetspartner som vi har 

samarrangerat aktiviteter och under 2023 iscensatt den satsning vi 

överenskom redan 2022 med stöd av europeiska sociala fonden 

(ESF). Under projektåret 2024 har målbilden som sattes upp, om att 

vara ett socialt nav på området i många delar förverkligats. Vi 

bedriver tillsammans med Rädda Barnen kontinuerliga träffar för barn 

och unga i vår uppskattade läxhjälp två gånger i veckan, och de 

större träffarna för föräldrar varannan månad.  Under 2024 bedrev 

även Ersboda Folkets Hus ett projekt kring frågor som rör 

arbetsmarknad med stöd från Boverket, där många unga som står en 
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bit ifrån arbetsmarknaden varit med, stöttat och hållit huset öppet, 

för att bättra på sina Cv:n och vara med i den Community som 

skapats med bas i huset.  

Vi ser fram emot fortsatta samarbeten och en mer reella samverkan 

i denna anda med fler aktörer under 2025, som skapar mervärde för 

huset och stadsdelen vi verkar i, inte minst i fråga om olika kulturella 

mötesplatser, men också de ungas sysselsättning och trygghet på 

området, under sin utbildningstid och vidare in på arbetsmarknaden 

 

.     
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KULTUR 

Ersboda Folkets Hus har 

efter pandemi-åren börjat 

se en återhämtning i 

besöksantal och en ökad 

trygghet hos våra deltagare 

i de olika kulturutbuden vi 

erbjuder. Det är ingen 

överdrift att påtala detta än 

idag, då nivåerna på 

besöksantal under 2024 

märkts av hos många 

besökare, där de svåra åren 

under pandemin haft 

långdragna effekter. 

Människor vill och vågar 

mötas igen, vågar vi efter 

2024 års verksamheter 

hävda, på riktigt igen.  

 

Vi har tillsammans med Teaterföreningen 

arrangerat teater och tillsammans med 

andra, såväl musiker som andra 

kulturföreningar arrangerat konserter, 

danser och andra kulturella sammanhang. 

Vi anordnade även festligheter med 

kulturella inslag när våra muslimska 

vänner firat högtider och andra festliga 

tillställningar.  
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Framåt ska husets samarbete 

med kulturutövare och 

arrangörer fördjupas där vi 

tillhandahåller våra lokaler 

och gärna ser att de verkar 

hos oss. Vi ser även behovet 

hos boende som behöver 

resurser för att skapa eget 

och där en gräsrotskultur kan 

slå rot i just vårt hus. Vi ser 

gärna att lokala föreningar i 

samarbeten med andra får 

tillgång till huset och där 

konsten som uttryck växer 

hos de boende. Vi menar att 

vi som hus, med de resurser 

vi har, kan vara med och öka 

intresset för kultur som 

uttrycksform, i linje med vårt 

ökade sociala ansvar på 

området. Vi ser potentialen i 

kulturen som verktyg för 

berättande, kreativitet och 

frihet, vilket fler boende i 

området själva börjat intressera sig för. Det ska vi stötta upp och 

vara en del av.   
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DANS 

Året 2024 blev ett lyckat dansår för huset. Sedan hösten 2022 har vi 

jobbat målmedvetet och intensifierat för att försök få tillbaka 

dansarna på kvällarna, efter de tunga pandemiåren. Erland Johagen 

i styrelsen har haft rodret under de senaste åren och styrt upp danser 

i ett rasande tempo för att återetablera Ersboda Folk ets Hus som det 

dansande huset i Umeå igen. Under våren 2024 arrangerades 15 

danser och på hösten 14 danser. Totalt arrangerades under 2024 29 

danser. Vi kan efter en svår pandemi, som inte minst drabbade 

målgruppen för danserna hårt, med rätta hävda att vi är ett av de 

viktigaste husen för dans i vår kommun. I hela folketshusrörelsen är 

vi kända för våra danser och så ska det förbli. Den återetablerade 

dansen hoppas vi ska ge fortsatta goda resultat även under 2025 där 

vi erbjuder dans varannan fredag, varannan lördag som regel, och 

där vi försöker minska på antalet dubbla danser under samma helg, 

som med facit i hand ger mindre besökare per dans.  
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Utöver danserna vi arrangerar i egen regi är Galaxendanserna, som 

roddas av Gullan och Bengt fortsättningsvis ett stående ins lag vecka 

in och vecka ut på dagtid, varje torsdag, där mer seniora besökare 

får tre härliga motionstimmar till fina orkestrar.    



10 

 

SOCIALA VERKSAMHETER 

Under 2023 fick vi 

tillsammans med Rädda 

Barnen medel från 

Europeiska socialfonden 

(ESF) för att etablera 

insatser riktade till unga 

och framför allt eleverna i 

stadsdelen. Skolorna på 

Ersboda har länge legat 

under 

betygsgenomsnittet för 

kommunen och har sedan 

en tid tillbaka varit 

föremål för 

trygghetsskapande 

åtgärder, med 

kommunala insatser från 

socialtjänsten.  

Tillsammans med Rädda 

Barnen har vi börjat med 

eleverna och föräldrarna till dessa för att informationsinsamla, öka 

studiemotivationen och delaktigheten för barnens skolgång. När de 

flesta i civilsamhället hade stängt över sommaren bedrev vi 

verksamhet. Sedan hösten 2023 har vi en läxhjälp varje måndag och 

onsdag i Valhall mellan kl. 16:00 -18:00 där ett 40-tal elever får en 

pedagogisk måltid (middag) och kompetenta läxhjälpare som 
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handfast stöttar eleverna med läxorna och lyssnar in eventuella 

besvär med studierna. Detta har fått gehör på området och även lett 

till ett ökat föräldraengagemang där vi idag möter barnens föräldrar 

varannan månad i något vi kallar för ”Föräldrarådet”. Den kanske 

svåraste och ständigt efterfrågade kontakten med föräldrar har vi 

lyckats gott med under året, där ett 20-tal unga volontärer förvandlar 

Valhall till en enorm yta för barnpassning. I caféet har vi samtidigt 

ett 40-tal föräldrar på träff hos oss. Vi bjuder på mat och lyssnar in 

behoven hos föräldrarna. Effekterna av att välkomna föräldrarna är 

redan synliga, efter bara ett år. Egna initiativ tas nu av föräldrarna i 

huset, såväl arrangemang som möten för att organisera sig i frågor 

som berör de såväl som barnen på området.  

Vi dokumenterar alla träffar och ämnar under 2025 att möta det vi 

fått in från barn/unga och föräldrar, med målet att öka 

studiemotivation och betyg för eleverna, med ökad delaktighet i 

skolan och i området föräldrarna.     



12 

 

Många av de sociala satsningar och de mål vi hade med dessa hittade 

sin form under 2024 och har cementerats som en naturlig del av 

husets verksamheter. Personalen i huset är delaktiga i satsningen på 

ett sätt som tidigare inte skett hos oss, där projektledare drivit nya 

initiativ i huset. Så ser det inte ut numera, utan alla som arbetar i 

huset är med och bygger verksamheterna tillsammans med Rädda 

Barnen. Det bäddar för en långsiktighet och en ökad känsla av 

delaktighet och betydelse för vår personal.  
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Ett fortsatt samarbete med 

Rädda Barnen är självklart och 

innan 2024 årsslut ligger 

skisser på nya ansökningar till 

ESF och andra finansiärer för 

att bygga vidare på detta 

enorma sociala lyft för huset, 

besökarna och framför allt 

ungdomarna i området. 

Vid sidan av detta fokus på 

barn och unga bedrivs även 

sedan slutet på 2024 ett 

samarbete med kommunen där 

möten för seniorer i huset sker 

på tisdagar. Seniortorgets 

föreläsningar sänds i fiket och 

leds av kommunens egna anställda. 

 

BIO, FILM- OCH SPORTVISNINGAR  

Under 2024 har vi skymtat en liknande återhämtning som för 

danserna för vår bioverksamhet. Onsdagbio och lördags-Matiné har 

varit stående utbud, där en kontinuitet som boende kan förvänta sig 

varit målet.  Vi ser positivt på bio- och filmvisningspotentialen inför 

2025 där resursen kan utnyttjas av fler och skapa en större intäkt. Vi 

har utöver bio- och filmvisning under 2024 testat kvällsöppet där 

olika sporter som fotboll och ishockey visats i restaurangen till en bit 
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mat, något vi både hann testa och avveckla under året. Det blev inte 

ekonomiskt hållbart. 

Vi hoppas på sikt kunna ta lärdomar av den öppna 

restaurangsatsningen på kvällstid och sporten därtill. Det finns något 

där, som vi tror kan tjäna huset och de boende i området på många 

vis. En hållbarhet i ekonomin för en sådan satsning måste först hittas.    
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BALANSRÄKNING 


